
در جلس�ه ای با حضور معاون اول رئیس 
جمه�ور راهکارهای ارتق�ا امنیت غذایی 
محص�ولات  در  خودکفای�ی  افزای�ش  و 
کش�اورزی م�ورد بررس�ی ق�رار گرف�ت 
و وزارت جه�اد کش�اورزی مکل�ف ش�د 
برنامه ای جامع، عملیاتی و زمانبندی شده 

در این خصوص تدوین و ارائه کند.
به گزارش ایسنا، محمد مخبر در این جلسه 
که پیش از ظهر امروز )ش��نبه( برگزار ش��د، با 
تاکی��د ب��ر ظرفیت علمی و ت��وان عملیاتی در 
حوزه کشاورزی گفت: ایران در بخش پژوهش 
و تحقیق��ات از ظرفیت گس��ترده ای برخوردار 
اس��ت اما متاس��فانه آنطور که باید به نتایج و 
دستاوردهای پژوهشگران کشور به خصوص در 

حوزه کشاورزی توجه نمی شود.
وی ب��ا تاکید بر اینکه باید ب��ه پژوهش ها و 
تحقیق��ات بخش کش��اورزی اعتم��اد کنیم و 
ریس��ک عملیاتی ک��ردن آن را بپذیریم افزود: 
تحقیق��ات و پژوه��ش در حقیق��ت گامی در 
جهت بهس��ازی و اصلاح فراین��د تولید و بهره 
وری بیشتر اس��ت اما تا زمانی که تحقیقات از 
داخل گلخانه خارج نشده و در سطح گسترده 
عملیاتی نش��ود ب��ه نتایج و اه��داف مورد نظر 
در امر خودکفایی و امنیت غذایی دس��ت پیدا 

نخواهیم کرد.

مخب��ر از عدم ارتب��اط معنادار می��ان مراکز 
تحقیق و توس��عه و بخش سیاس��ت گذاری و 
عملیاتی به عنوان یکی از مشکلات پیش روی 
تامی��ن خودکفایی و امنی��ت غذایی یاد کرد و 
گفت: به دلی��ل همین عدم ارتباط اس��ت که 
علیرغم برخورداری از دانش��مندان و س��رمایه 
علمی در بخش کش��اورزی اما همچنان ناچار 
به صرف منابع ارزی فراوان برای واردات برخی 

محصولات و نهاده ها هستیم.
مع��اون اول رئی��س جمهور خط��اب به وزیر 
جه��اد کش��اورزی و مس��ئولان دس��تگاههای 
ذیربط تصریح کرد: امروز که تیمی دلس��وز در 
این وزارتخانه پای کار هستند لازم است برنامه 
ای جامع، زمانبندی شده و قابل اجرا در جهت 
ارتقا امنیت غذایی، افزایش خودکفایی و صرف 

جویی ارزی تدوین و اجرایی شود.

وی با اش��اره به وجود بیش از ۱۵ کش��ور در 
همسایگی ایران گفت: اگر بتوانیم با اعتماد به 
تحقیقات و پژوهش ها، خودکفایی، بهره وری 
و افزای��ش تولید را محقق کنیم علاوه برتامین 
نی��از داخل م��ی توانیم به بخش��ی از نیازهای 
جمعی��ت ۶۰۰ میلی��ون نفری در کش��ورهای 

همسایه نیز پاسخ دهیم.
مخب��ر همچنین با تاکید بر اینکه بیش��ترین 
میزان صرفه جویی در آب کشور نیز می تواند 
در بخ��ش کش��اورزی صورت بگی��رد، تصریح 
کرد: تحقیقات خوب��ی در بخش بهره وری آب 
و استفاده از روش نوین آبیاری در کشور انجام 
ش��ده که اگر این تحقیقات عملیاتی می ش��د، 
بخش زیادی از مش��کلات مرتبط با کمبود آب 

در کشور مرتفع شده بود.
در این جلسه که وزیر جهاد کشاورزی و برخی 
معاونین وی نیز حضور داش��تند، گزارش��ی از 
آخرین وضعیت تولید برخی محصولات زراعی 
ارائ��ه ش��د و راهکارهای افزای��ش خودکفایی، 
امنیت غذایی و بهره وری در بخش کش��اورزی 

مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت.
تامین سرمایه در گردش، همسو بودن تولید 
و تج��ارت و توجه به تحقیقات و پژوهش ها از 
جمله موضوعاتی بود که در این نشس��ت بر آن 

تاکید شد.

چهاردهمی�ن  در  شهرس�ازی  و  راه  وزی�ر 
جلسه ش�ورای عالی مس�کن از آغاز عملیات 
اجرایی احداث بیش از ۶۰ هزار واحد مسکونی 
دانشگاهیان با همکاری وزارتخانه های علوم و 
بهداش�ت خبر داد و گفت: یکی از اولویت های 
دولت سیزدهم ساخت خوابگاه های متاهلی و 

مسکن دانشگاهیان است.
به گزارش ایسنا، مهرداد بذرپاش در چهاردهمین 
جلسه شورای عالی مسکن به ریاست رییس جمهور 
که امروز برگزار شد، از آغاز عملیات اجرایی احداث 
بیش از ۶۰ هزار واحد مس��کونی دانش��گاهیان خبر 

داد.
وی در این نشس��ت گفت: امروز عملیات ساخت 
بیش از ۶۰ هزار واحد مس��کونی دانش��گاهیان آغاز 
ش��د که در ای��ن عملیات، علاوه بر احداث مس��کن 
کارکنان و استادان دانشگاه ها، خوابگاه های متاهلی 

نیز آغاز شده است.
ساخت مسکن دانشگاهیان در همکاری با وزارت 

علوم و وزارت بهداشت
وزی��ر راه و شهرس��ازی ادام��ه داد: بخش عمده 
اراضی تأمین ش��ده در این طرح، اراضی مازاد خود 
دانش��گاه هاس��ت و این کار با توافق وزارتخانه های 
عل��وم، تحقیقات و فن��اوری و بهداش��ت، درمان و 
آموزش پزش��کی و همچنین دانش��گاه آزاد اسلامی 

انجام شده اس��ت. در اجرای این طرح، نظر رؤسای 
دانشگاه ها نیز اخذ شده است.

عض��و کابینه دولت س��یزدهم با تاکی��د بر اینکه 
مس��کن، هم��واره یک��ی از دغدغه ه��ای اس��تادان 
دانش��گاه ها بوده اس��ت، افزود: این طرح، ش��روع و 
آغازی بر اجرای ساخت مسکن های دانشگاهیان به 
ش��مار می رود و امیدوارم ک��ه تعداد این واحدها در 

آینده افزایش یابد.  
یک��ی از اولویت ه��ای دولت س��یزدهم س��اخت 

خوابگاه های متاهلی و مسکن دانشگاهیان است
بذرپ��اش با بی��ان اینکه س��اخت خواب��گاه برای 
دانش��جویان متأه��ل، تکلی��ف قانون��ی وزارت راه 
و شهرس��ازی در هم��کاری با س��ایر س��ازمان ها و 
وزارتخانه ها اس��ت، گفت: در گذشته تعداد ساخت 
خوابگاه ه��ای متاهلی کم بود که تلاش کردیم تا در 

دولت سیزدهم این موضوع را در برنامه قرار دهیم و 
امروز این کار به ثمر نشسته است.

واگذاری اراضی مس�کونی دانشگاهیان ۹۹ 
ساله است

وی تاکید کرد: اراضی در این طرح به اس��اتید به 
صورت اجاره ۹۹ ساله واگذار می شود و عملا قیمت 
زمین در این طرح برای استادان دانشگاه ها به صفر 
رس��یده اس��ت. وزیر راه و شهرس��ازی خاطرنشان 
کرد: با تس��هیلات بانک ها و کمکی که دانش��گاه ها 
به استادان می کنند و آورده خود متقاضیان، هزینه 
س��اخت تأمین می ش��ود. در اجرای این طرح، باید 
کمیسیون ماده ۵ استان ها برگزار شده و مجوزهای 
تغییر کاربری این اراضی صادر ش��ود. بخشی از این 

واحدها وارد فرآیند ساخت شده اند.
بذرپ��اش گفت: س��اخت ۶۰ ه��زار و ۱۸۵ واحد 
مسکونی دانشگاهیان امروز در بیش از ۱۵۰۴ هکتار 
اراضی آغاز شد. از این میزان، ۳۰ هزار و ۵۶۶ واحد 
متعلق به اساتید و کارکنان دانشگاه های سراسری، 
۵۸۰۰ واحد متعلق به خوابگاه های متاهلی است که 
مجموع مس��کن کارکنان و اس��اتید و خوابگاه های 
متاهل��ی در اراضی به مس��احت ۵۴۷.۷ هکتار اجرا 
خواهد ش��د. همچنین، ۲۳ ه��زار و ۸۱۹ واحد نیز 
در زمینی به مس��احت ۹۵۷ هکتار برای اس��اتید و 

کارکنان دانشگاه آزاد احداث می شود.

ب�ا حضور رئیس جمهور عملیات اجرایی 
ساخت ۵۹ هزار و ۵۰۰ مسکن دانشگاهیان 

آغاز شد.
به گزارش ایس��نا، این مراسم امروز با حضور 
س��ید ابراهیم رئیس��ی و برخی از وزرای دولت 
از جمل��ه احمد وحیدی وزیر کش��ور، مهرداد 
بدرپاش وزیر راه و شهرسازی، بهرام عین اللهی 

وزیر بهداشت برگزار شد.
بذرپ��اش در این مراس��م با اش��اره به تاکید 
رئی��س جمهور برای س��اخت واحد مس��کونی 
برای دانشگاهیان، گفت: کارگروهی در وزرات 

راه و شهرسازی، وزارت علوم، وزارت بهداشت و 
دانشگاه ازاد ایجاد و جلسات متعددی گذاشته 

شده است و امروز عملیات ساخت مسکن برای 
دانش��گاهیان آغاز می ش��ود. همچنین ساخت 
خوابگاه دانشجویی نیز آغاز می شود. زمین ها 
نیز تامین ش��ده و باید از طرح توسعه دانشگاه 

جدا شود و تغییر کاربری آن انجام شود.
عی��ن اللهی نیز در این جلس��ه اظهار کرد: از 
منابع وزارت بهداش��ت خواب��گاه متاهلی ۳۵۱ 
واحد س��اختیم و به به��ره برداری رس��اندیم 
.۲۵۸۱ واح��د خواب��گاه متاهل��ی و ۱۳ هزار و 
۲۵۵ واح��د خوابگاه مجردی در حال س��اخت 

است.

رئیس مجمع تش�خیص مصلحت نظام گفت: 
با تورم ب�الای ۴۰ درصدی اگر ۲۵ تا ۳۰ درصد 
هم به حقوق اضافه کنند، باز هم نیمی از آنچه 
از قدرت خرید در سال کم شده، جبران نشده 

است.
به گ��زارش خبرگزاری خبرآنلاین، آملی لاریجانی 
)رئیس مجمع تش��خیص مصلحت نظ��ام و نماینده 
مجلس خبرگان( در مورد دس��تمزد کارگران گفت: 
با ت��ورم ب��الای ۴۰ درصدی اگر ۲۵ ت��ا ۳۰ درصد 
ه��م به حقوق اضافه کنند، ب��از هم نیمی از آنچه از 
قدرت خرید در س��ال کم شده، جبران نشده است. 
بنابراین گلایه کارگران حق است و باید به کارگران 
حق بدهیم. در کنار کمبود حقوق بحث طولِ زمان 
بازنشس��تگی هم مط��رح کردند، که ب��ه اعتقاد من 
طرح آن در این موقعیت و مقام حتما صحیح نبوده 

است.
بنابر روایت ایلنا، وی ادامه داد: اگر هم می خواهیم 
اس��تدلال آن ها را مطرح کنیم، اس��تدلال آن ها این 
اس��ت که صندوق های بازنشس��تگی مشکل دارند و 
بای��د خود را اص��لاح کنند. این هم حرف درس��تی 
اس��ت و در دنیا وضعیتِ صندوق های بازنشس��تگی، 
بحث زمان بازنشستگی را تعیین می کنند اما اشکال 
عمده به دولت ها وارد اس��ت، اینکه آن ها سوءتدبیر 
داش��ته اند. دولت ها هر زمان پول کم آورده اند دست 

در جیبِ صندوق ها کرده اند؛ چرا؟
لاریجانی تأکید کرد: این صندوق ها اموال کسانی 
اس��ت که از حقوق آن ها گرفته شده و و در صندوق 
گذاش��ته ش��ده و باید بر آن نظارت دقیق می شد تا 
بهره وری تام داش��ته باش��ند. تا در زمان بازنشسته 
ش��دن س��رمایه ای برای بازنشس��تگان باشند. حالا 
یکباره می خواهند با این فشار اصلاحات انجام دهند 

که حتما به نظر ما صحیح نیست.
وی گفت: البته ما این صحبت ها را در جلس��ه ای 
گفتی��م و وزارت رفاه هم ب��ه این صحبت ها واکنش 
نش��ان داد. م��ن تعج��ب می کنم عرض م��ن کاملا 
مش��خص بود؛ بر ای��ن قانون هم اش��کال ماهوی و 
هم ش��کلی وارد اس��ت. به خصوص اینکه در چنین 
موقعیتی با این فشار مضاعفی که بر روی کارگران و 
کارمندان است به یک باره تصمیم گرفتند صندوق ها 

را اص��لاح کنند. بنابراین م��ن فکر می کنم برخی از 
مش��کلاتی در مورد معش��ت حتما درس��ت است و 
مزایای کارگری دچار مشکل است و علی القاعده باید 
در ش��ورایی که الان هم وجود دارد، موضوع باید به 

نحو عادلانه ای بررسی شود.
لاریجانی تأکید کرد: ظاهرا اصلاح صندوق ها حق 
اس��ت و افراد دلسوز هم از اصلاح صحبت می کنند، 
ام��ا اگر یکب��اره بخواهن��د این کار را انج��ام دهند، 
مش��کلات دیگری به وجود می آید که کارفرماها هم 

نمی توانند آن را اداره کنند.
وی تاکی��د کرد: بین حقوق کارگری و بقای تولید 
باید تعادل وجود داش��ته باشد. اینکه بگوییم حقوق 
۶۰درصد اضافه ش��ود، که البته با این تورم فزاینده، 
۶۰درصد هم کم اس��ت و خیلی زیاد نیست اما باید 
توجه کنیم که اگر ای��ن کار به تعطیلیِ کارگاه های 
تولیدی منجر ش��ود به ضرر کارگران اس��ت. یعنی 
اگر یکب��اره ۶۰ درصد بخواهند اضاف��ه کنند مانند 
زمان��ی که ۵۷ درص��د اضافه کردند، با فش��اری که 
ب��ه کارگاه های تولیدی می آید، این کار مشکل س��از 

می شود.
لاریجانی گفت: شورا باید هم روی عقلانیتی حقوق 
کارگران را در حد معقول و هم بتواند بقای تولید را 
ب��ه طوری که کارگر بتواند کار کند، حفظ کند. پس 

فکر می کنم گلایه ی کارگران درست است.

در جلسه ای با حضور مسئولان وزارت جهاد کشاورزی

 مخبر: برنامه ای جامع، عملیاتی و زمانبندی شده برای تامین
 امنیت غذایی تدوین شود

بذرپاش اعلام کرد

مسکن دانشگاهیان از اولویت های دولت سیزدهم

آغاز عملیات اجرایی ساخت ۵۹۵۰۰ مسکن دانشگاهیان
انتقاد آملی لاریجانی از افزایش ۲۰ درصدی حقوق کارگران
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ضرورت بازگشایی خط آهن جلفا - نخجوان به بهانه سفر مدیرعامل منطقه آزاد ارس به جمهوری خودمختار نخجوان؛

جلفا به احیای تجارت
با آن سوی ارس می اندیشد

گزارش "عصرآزادی" از آنچه در دیدار صمیمی جمعی 
از کارگران تنظیف با شهردار تبریز گذشت؛

 پاکیزگی تبریز
 با اتحاد پاکبانان و شهردار

3

8

 بازخوانی تاثیر قیام ۲۹ بهمن ۵۶ مردم تبریز
در مقابله با استبداد؛

 اولین سیلی آذربایجانی ها 
به شاه

 خمز: جذب وینگر نیاز 
ضروری تیم تراکتور بود
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 گلستان: با عشق شازده کوچولو را

 ترجمه کردم
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 تیر نارنجی
 بر قلب سپاهان
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جشنواره بین المللی 
فیلم و عکس "پنج" 

ثبت جهانی شد

رئیس سازمان جهادکشاورزی 
استان تاکید کرد؛

پیشگامی آذربایجان 
شرقی در بهره وری 
تولیدات کشاورزی

7

8

یادداشت


